

TALSMANDENS GRUPPE
 SPRECHERGRUPPE
 SPOKESMAN'S GROUP
 GROUPE DU PORTE-PAROLE
 GRUPPO DEL PORTAVOCE
 BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
 INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
 INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
 NOTA D'INFORMAZIONE
 TER DOCUMENTIE**

Brussels, January 1976

Granting of EAGGF aid, Guidance Section
First instalment 1975

on 19 December 1975 the Commission of the European Communities granted aid amounting to 107,995,034 u.a. to 318 projects for the first instalment of 1975.

The aid granted was distributed as follows:

	<u>Number of projects</u>	<u>Aid in national currencies</u>	<u>Aid in u.a.</u>
GERMANY	99	DM 96,609,816	26,396,125
BELGIUM	34	FB 311,305,202	6,226,104
DENMARK	10	KR 38,892,853	5,185,714
FRANCE	34	FF 105,873,499	19,061,915
IRELAND	14	£ 2,757,581	6,618,189
ITALY	63	Lires 17,548,624,440	28,077,799
LUXEMBOURG	1	Flux 753,500	15,070
NETHERLANDS	38	F1 29,287,479	8,090,464
UNITED KINGDOM	25	£ 3,468,192	8,323,654
	<u>318</u>		<u>107,995,034</u>

GERMANY

Among the 61 projects concerning the improvement of productive structures (out of a total of 99) representing an overall amount of DM 57,819,109, 23 projects, representing DM 23,083,789, involved local road systems. They cover work on improving or building farm roads: eight projects in Bavaria, the regions of Lower and Upper Franconia (Lower Bavaria, Upper Palatinate and Swabia); nine projects in Schleswig-Holstein; four in Baden-Württemberg, one in the region of Kassel (Hesse) and one in North Rhine-Westphalia.

Three projects deal with work on land improvement and modernization of the water supply network in Lower Saxony.

Out of the other 35 projects, accounting for DM 31,062,944, 30 involve reafforestation on farms damaged by the storm in Lower Saxony. The 5 remaining projects cover the connecting of farms to the public water supply system in Lower Saxony, the restocking of vineyards in the Rhineland Palatinate and Baden-Württemberg and the development of forestry and natural landscape amenities in Hesse (2 projects).

The two mixed projects concern the building of a seed reception and drying centre in Lower Saxony and a seed store in Schleswig-Holstein.

Among the 36 marketing projects, representing a total amount of DM 38,639,183, 6 projects involve the milk sector, and account for DM 6,337,525. They involve extensions to dairies at Herford (North Rhine-Westphalia) and at Bad-Kissingen (Bavaria) and cheese factories at Schönau, Simmerberg and Wigratzbad, Bavaria (1 project); building a dairy at Marktredwitz (Bavaria); modernization of a dairy at Alsfeld (Hesse) and improvements to milk collection systems, with installation of milk tanks on farms, in Schleswig-Holstein.

Most aid is granted to the meat sector: 16 projects, accounting for DM 18,709,099, for the building, enlargement or modernization of slaughterhouses and marketing facilities. Seven projects are in Bavaria, two at Augsburg; 4 are in North Rhine-Westphalia; a fifth project involves the construction of a meat cutting and distribution centre at Dusseldorf; 2 are in Lower Saxony 1 in Hesse and 1 in Baden-Württemberg.

The only project in the fruit and vegetable sector involves extensions to a wholesale fruit market at Haltingen (Baden-Württemberg).

Among the 10 projects concerning the wine sector, accounting for DM 9,655,559, 9 are in Baden-Württemberg and involve the enlargement, development or modernization of wine cooperatives and the construction of new installations at Brackenheim and Erlenbach. The tenth project is at Repperndorf, in Bavaria, and involves extensions to the local wine cooperative.

The 3 miscellaneous projects concern the construction of a wholesale flower market at Friburg (Baden-Württemberg), a cold store for poultry meat at Wankendorf (Schleswig-Holstein), and building works and investments in machinery in a potato-processing plant at Munich (Bavaria).

BELGIUM

The major part of the aid has been granted for work on local road systems, with 19 out of 21 projects concerned with improvements to productive structures (Bfrs 180,279,186) and out of the total of 34 projects accounting for Bfrs 311,305,202.

They involve work on improvements to farm roads, drinking water supplies or drainage in the provinces of West Flanders, East Flanders, Hainaut, Liège, Limburg, Luxembourg and Namur.

The 2 remaining projects concern the building of an artificial insemination centre for pigs at Argenteau and a provincial soil-science station at Abée-Scry, both in the province of Liège. The only mixed project involves the enlargement and modernization of a seed-dressing centre at Brugge (West Flanders).

Among the 12 marketing projects, representing Bfrs 127,019,204, 2 projects concern the milk sector; modernization of a dairy at Moorslede (West Flanders) and extensions to a dairy at Zonhoven (Limburg).

Most aid has been granted to the meat sector: 8 projects accounting for Bfrs 98,776,376. One involves setting up, and another enlarging and modernizing a pigmeat cutting room, both in West Flanders; others involve enlarging a ham factory at Nieuwenrode (Brabant) and the modernizing of a slaughterhouse and cutting room at Wetteren (East Flanders); the extension of a charcuterie factory at Marche-en-Famenne (Luxembourg), the construction of a slaughterhouse and cutting room at Ciney (Namur), a refrigerated meat storage complex at Liège and a meat-cutting room with market preparation facilities for meat and pork-butcher's wares (charcuterie) at Soignies (Hainaut).

The 2 projects in the fruit and vegetables sector involve the enlargement of an auction hall at Schulen (Limburg) and a deep-freezing plant for vegetables at Bevikhove (West Flanders). /.

DENMARK

The 10 projects involved are marketing projects and account for Dkr 33,892,853.

Six projects concern the milk sector and total Dkr 5,057,110.

Four are in Jutland and one in Funen; they involve the enlargement and modernization of dairies or cheese factories; the sixth one concerns a cheese store and packing room at Vejle (Jutland).

Two projects involve the meat sector and account for Dkr 23,800,156; extensions to a slaughterhouse for bovine animals at Bylderup Bov (Jutland) and the building of a slaughterhouse at Ringsted (Zeeland). The only project in the fruit and vegetable sector involves the building of a potato-starch plant at Langholt (Jutland) and the final project, the building of a feedingstuffs factory at Odense (Funen).

FRANCE

Among the 12 projects concerning the improvement of productive structures (out of a total of 34) which represent an amount of FF 20,790,959, 2 involve local road systems with improvements to local services in the area of Boutières (Ardèche) and road improvements in the canton of St. Sernin-sur-Rance (Aveyron); 3 involve hydraulic works; drainage of the Fresquel basin, drainage of the Limagne plain (hydraulic improvements to the Litroux (Puy-de-Dôme) and reclamation and drainage in the Haute-Vienne. The 7 remaining projects are miscellaneous; afforestation works in the Tarn department and in the upland areas of Languedoc (Gard, Hérault, Pyrénées Orientales); afforestation of marginal land in the Finistère department; afforestation, creation of windbreaks and improvements to pastures in the Mezenc plateau regions (Haute-Loire); land drainage, improvements to watercourses and pastures, afforestation and restocking of vineyards in Aveyron; laying of potable water lines in the Valoire and Galaure (Drôme) valleys; protecting vines against frost in the Chablis vineyards (Yonne).

The only mixed project concerns the installation of refrigeration equipment at a farm in Basse-Normandie.

Out of the 21 marketing projects, which account for FF 79,774,540, the only project concerning the milk sector involves extensions to a drinking milk plant at l'Hermitage (Ille-et-Vilaine). Seven projects concern meat and account for FF 31,014,564. They involve the construction and modernization of slaughterhouses and meat processing factories at Cherré (Sarthe) and at Evron (Mayenne); the modernization and enlargement of meat processing factories at Peyrolles and Pélissanne (Bouches-du-Rhône); the modernization and extension of meat processing plant at Bourg-en-Bresse (Ain); the construction of a factory for processing meat by-products at Auch (Gers), a slaughterhouse at Castres (Tarn), a factory for the market preparation and packing of meat at Castres and Rodez (Tarn, Aveyron) and the modernization of a slaughterhouse at Guingamp (Côtes-du-Nord)

The 2 projects concerning the fruit and vegetables sector involve the modernization of a vegetable canning and deep-freezing factory at Estrées (Somme) and provision for a vegetable packing area at la Gouesnière (Ille-et-Vilaine).

The 5 projects regarding wine (representing FF 8,067,695) concern the modernization or enlargement of 13 wine cooperatives in Vaucluse, 1 in Var and 1 in Lot and the building of a winery at Espiens (Lot-et-Garonne).

The other projects (FF 29,742,200) concern the construction of transit silos for cereals at Sallanches (Haute-Savoie), and Frouard (Meurthe-et-Moselle), a gluten and starch factory at Bordeaux (Gironde) and a wine distillery at Vauvert (Gard); extensions to a malt house at Nogent-sur-Seine (Aube) and the enlargement and modernization of a maize-starch factory at Lestrem (Pas-de-Calais) and a potato-starch factory at Vecquemont (Somme).

IRELAND

The 14 projects, representing a sum of £2,757,581, relate to marketing structures.

Five projects concern the milk sector and account for £934,067. They involve extensions to installations for: milk processing in a dairy at Monaghan; milk collection, storage and processing in County Cavan; cheese-making and storage in County Cork; milk processing, with improvements to the collection system in the region of Mitchelstown (County Cork), a creamery at Mallow (County Cork) with purchase of equipment for bulk milk collection.

The 4 projects in the meat sector (representing £1,110,651) concern the building of a slaughterhouse for pigs and a pigmeat processing centre at Cappoquin (County Waterford) and a centre for the production of ready-to-serve beef and fish dishes in County Tipperary; the enlargement and modernization of slaughterhouses and meat-processing centres in Dublin, Leixlip (County Kildare) and Middleton (County Cork) (1 project), the extension of meat-processing centres at Rathkeale (County Limerick). The only project in the fruit and vegetables sector concerns extensions to apple grading, storage, and packing installations in County Waterford.

The 4 remaining projects involve the construction of a processing centre for animal by-products at Waterford; a fish-processing factory in County Galway and another in County Donegal; centres for cereal drying and storage at Saucerstown (County Dublin).

ITALY

There are 63 projects involved, which account for a total of Lit 17,548,624,440; 19 of these involve improvements to productive structures and account for Lit 5,468,467,955.

Various projects are involved: restructuring of upland pastures, improvements to pastures or afforestation works in the provinces of Vercelli (2 projects), Novara, Campobasso and Isernia (1 project) and Rome; building or enlargement of local water systems in the commune of Forli and in the provinces of Frosinone (5 projects), Matera and Novara, with electrification works in the province of Arezzo; planting of specialized vineyards in the provinces of Arezzo, Ascoli-Piceno, Bolzano and Siena; different works involving improvements to land and stock farming in the provinces of Perugia and Terni (1 project); the building of a horticultural seed selection station at Cesena (Forli) and a bull centre at Maruzzo (Udine).

The 2 mixed projects involve extensions to a wine cooperative and the planting of specialized vineyards in the province of Alessandria and the building of centres for tobacco production and processing in the province of Perugia.

Among the 42 marketing projects, representing Lit 11,903,121,585, 3 concern the milk sector and account for Lit 481,286,937; the enlargement or modernization of dairies at Treviso, Viterbo and Lodi.

The 4 projects in the meat sector represent an amount of Lit 2,570,970,327: the building of a cattle market and a cold store at Montichiari and Pontevico (Brescia) respectively, and a slaughterhouse with cold store at Bolzano; the extension and modernization of a processing centre for beef, veal and pigment at Modena.

The fruit and vegetables sector is to receive Lit 1,599,225,551, covering 7 projects. They involve the construction or enlargement of fruit and/or vegetable centres at Bari, Brindisi and in the provinces of Trento and Verona; the building in the province of Caserta, and the enlargement, in the province of Modena, of tomato-processing plants; extensions to an onion-processing and storage plant in the province of Parma.

The 9 projects in the wine sector represent an amount of Lit 3,078,937,222; the building, enlargement or modernization of wine cooperatives in the provinces of Agrigento, Alessandria (2), Bologna, Caltanissetta, Chieti, Salerno, Syracuse and Teramo.

The largest share of the aid goes on miscellaneous projects: Lit 4,172,701,548 for 19 projects. They involve the building of cooperative oil mills in the Provinces of Arezzo, Brindisi, Chieti (2 projects), Lucca and Pescara; marketing centres for farm produce at Treviso and Rovigo and in the provinces of La Spezia and Padua; plant for cereal drying and storage at Ferrara, fodder drying in the province of Arezzo and tobacco in the province of Perugia; a store for food products at Arezzo; 3 centres for the storage and marketing of farm produce and machinery in the province of Nuoro (1 project); a national centre for the storage and marketing of agricultural food products in Rome; an olive-oil marketing centre in Rome, this project involving also the modernization of 2 cooperative oil mills in the provinces of Bari and Brindisi; improvements to silo equipment in the port of Ancona; the completion of tobacco production and storage facilities in several communes in the provinces of Perugia and Terni.

The only project in LUXEMBOURG, involving an amount of Lfrs 753,500, concerns the modernization and equipping of a seed-potato packing station at Clerveaux.

NETHERLANDS

Out of a total of 38 projects, representing Fl 29,287,479, 15 involve improvements to productive structures and account for Fl 7,957,012. They are hydraulic works in the Provinces of Northern Brabant (2), Friesland, Gueldenland (2), Groningen (3), Limburg, Utrecht and Zeeland (3), and the building of a pumping station at Scheveningen (South Holland). The remaining project involves the construction of a building at an experimental farm at Kloosterburen (Groningen).

Among the 23 marketing projects, representing Fl 21,330,467, 4 concern the meat sector and account for Fl 1,529,666: the construction of a slaughterhouse for cattle at Druten (Northern Brabant), the enlargement and modernization of slaughterhouses at Aalten and Epe (Gueldenland) and the installation of an automated slaughtering line at the public slaughterhouse in Utrecht.

In the fruit and vegetables sector, 3 projects are to receive Fl 5,110,824: the enlargement of the flower auction hall at Aalsmeer (South Holland) and horticultural auction halls at De Lier and Monster (South Holland).

The 16 remaining projects are miscellaneous and represent an amount of Fl 14,689,977. They involve alterations to a starch production plant with protein production equipment at Nieuw Buinen and Gasselternijven (1 project), Smilde (Groningen) and De Krim (Overijssel); the construction of fish-processing factories at Bruinisse (Zeeland) and Lauersoog (Groningen) and extensions to a similar factory at Lemmer (Friesland); 7 projects for the building of cold

stores for fish, 4 in South Holland and 3 in North Holland; the enlargement of fish auction halls at Fhishing and Breskens (Zeeland) and the modernization of a fish-curing plant at Katwijk aan Zee (South Holland).

UNITED KINGDOM

Out of a total of 25 projects, representing £3,468,192, 3 concern the improvement of productive structures and account for £349,832. They involve hydraulic works in Cambridgeshire and Shropshire and extensions to a centre providing advice on farming techniques at Stoneleigh (Warwickshire).

Out of the 22 marketing projects (representing £3,118,360) most aid has been granted to the milk sector: £1,698,328 for 9 projects.

They involve the building, enlargement, modernization or reorganization of dairies at Ballymena (Co. Antrim), Durham, Newcastle, Bridgent (Glamorgan), Middlesborough (Cleveland) with the conversion of a dairy into a packing unit at Darlington (1 project); the equipping of a dairy complex at Aberdeen; the construction of a central milk laboratory at Belfast and the enlargement of a cheese factory at Campbeltown (Argyll).

Seven projects concern the meat sector and account for £991,861. They involve the construction of a slaughterhall and processing rooms in a meat processing factory at Enniskillen (Co. Fermanagh); the installation of equipment for boning and freezing beef at Manchester and for deep-freezing in a chicken-processing factory at Southport (Lancashire); the enlargement, improvement and modernization of a slaughterhouse and a meat-processing room at Craigavon (Northern Ireland), a factory for prepackaged meat and salad-based products at Durham, 2 pigmeat products' factories at Ballymoney and Ahogill (Co. Antrim) (1 project), the installation of slaughtering, processing and meat-freezing equipment in a factory at Lockerbie (Dumfriesshire).

The only project in the fruit and vegetables sector involves the building of a cold store for fruit and vegetables at Doncaster (Yorkshire). Five other marketing projects involve various measures and account for £295,121: the building of a seed preparation plant in Hampshire and a seed research centre in Essex; the enlargement of a cereals silo in the County of Fife, a fodder-drying plant in Devon and a cereal drying and storage plant in North Humberside.

TALSMANDENS GRUPPE
 SPRECHERGRUPPE
 SPOKESMAN'S GROUP
 GROUPE DU PORTE-PAROLE
 GRUPPO DEL PORTAVOCE
 BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

**INFORMATION
 INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG
 INFORMATION MEMO**

**NOTE D'INFORMATION
 NOTA D'INFORMAZIONE
 TER DOCUMENTIE**

Bruxelles, janvier 1976.

Octroi du concours du F.E.O.G.A., Section Orientation
Première tranche 1975.

La Commission des Communautés européennes a octroyé un concours de 107.995.034 U.C. à 318 projets, le 19 décembre 1975, au titre de la première tranche 1975.

Le concours octroyé se répartit de la manière suivante :

	<u>Nombre de pro- jets</u>	<u>Concours en monnaie nationale</u>	<u>Concours en U.C.</u>
ALLEMAGNE	99	96.609.816 DM	26.396.125
BELGIQUE	34	311.305.202 FB	6.226.104
DANEMARK	10	38.892.853 KR	5.185.714
FRANCE	34	105.873.499 FF	19.061.915
IRLANDE	14	2.757.581 £	6.618.189
ITALIE	63	17.548.624.440 Lires	28.077.799
LUXEMBOURG	1	753.500 Flux	15.070
PAYS-BAS	38	29.287.479 Fl	8.090.464
ROYAUME-UNI	25	3.468.192 £	8.323.654
	<hr/>		<hr/>
	318		107.995.034

provinces d'Agrigente, Alexandrie (2), Bologne, Caltanissetta, Chieti, Salerne, Syracuse et Teramo.

La part la plus importante revient aux projets "divers" avec 4.172.701.548 Lit pour 19 projets. Il s'agit de la construction: d'huileries coopératives dans les provinces d'Arezzo, Brindisi, Chieti (2 projets), Lucques et Pescara; de centres de commercialisation de produits agricoles à Trévise et à Rovigo et dans les provinces de la Spézia et de Padoue; d'un établissement de séchage et de stockage de céréales à Ferrare, de séchage de fourrage dans la province d'Arezzo et de tabac dans la province de Pérouse; d'un entrepôt de produits alimentaire à Arezzo; de trois centres pour le dépôt et la commercialisation des produits et du matériel agricoles dans la province de Nuoro (1 projet); d'un centre national pour le dépôt et la commercialisation des produits agricoles alimentaires à Rome; d'un centre de commercialisation de l'huile d'olive à Rome, ce projet comportant également le renforcement de deux huileries coopératives dans les provinces de Bari et de Brindisi; le renforcement des installations du silo portuaire d'Ancone; l'achèvement des structures de production et de conservation du tabac dans plusieurs communes des provinces de Pérouse et de Terni.

L'unique projet du LUXEMBOURG, d'un montant de 753.500 Fl, concerne l'aménagement et l'équipement d'une station de conditionnement de plants de pommes de terre à Clervaux.

AUX PAYS-BAS

sur un total de 38 projets, représentant 29.287.479 Fl., 15 concernent l'amélioration des structures de production pour un montant de 7.957.012 Fl. Il s'agit de travaux hydrauliques dans les provinces du Brabant septentrional (2), Frise, Gueldre (2), Groningue (3), Limbourg, Utrecht et Zélande (3), ainsi que de la construction d'une station de pompage à Scheveningen (Holl. mérid.) Le projet restant porte sur la construction d'un bâtiment d'exploitation dans une ferme expérimentale à Kloosterburen (Groningue).

Parmi les 23 projets de commercialisation, représentant 21.330.467 Fl., quatre concernent le secteur de la viande pour un montant de 1.529.666 Fl.: la construction d'un abattoir de bovins à Druten (Brabant septentrional) l'agrandissement et la modernisation d'abattoirs à Aalten et à Epe (Gueldre) et l'installation d'une chaîne d'abattage automatique à l'abattoir public d'Utrecht. Dans le secteur fruits et légumes trois projets reçoivent 5.110.824 Fl. l'agrandissement de la criée aux fleurs à Aalsmeer (Holl. sept.) et des criées horticoles à De Lier et à Monster (Holl. mérid.).

Les 16 projets restants sont des projets "divers" et représentent la somme de 14.689.977 Fl.

Il s'agit de: la transformation d'installations de production de féculé avec équipement pour la production de protéine à Nieuw Buinen et Gasselternijven (1 projet), et à Smilde (Groningue) ainsi qu'à De Krim (Ov.): la construction d'usines de transformation de poisson à Bruinisse (Zélande) et à Lauwersoog (Groningue) ainsi que l'agrandissement d'une même usine à Lemmer (Frise); sept projets pour la construction d'entrepôts frigorifiques pour poissons, dont quatre en Hollande méridionale et trois en Hollande septentrionale; l'agrandissement des criées au poisson de Flessingue et de Breskens (Zélande) et la modernisation d'une installation de fumage de poisson à Katwijk aan Zee (Holl. mérid.).

EN ALLEMAGNE

parmi les 61 projets d'amélioration des structures de production (sur 99 au total) qui représentent la somme globale de 57.819.109 DM, 23 projets, représentant 23.083.789 DM, concernent la voirie rurale. Il s'agit de travaux d'aménagement ou de construction de chemins d'exploitation, dont: huit projets en Bavière, régions de Basse et de Haute Franconie (Nieder-Bayern, Haut Palatinat et Souabe; neuf projets dans le Schleswig-Holstein; quatre dans le Bade-Württemberg, un dans la région de Kassel (Hesse) et un en Rhénanie-du-Nord-Westphalie.

Trois projets portent sur des travaux d'amélioration des sols et du réseau hydraulique en Basse Saxe.

Sur les 35 autres projets, pour un montant de 31.062.944 DM, 30 concernent le reboisement de fermes ravagées par la tempête en Basse-Saxe. Les 5 projets restants portent sur le raccordement d'exploitations agricoles au réseau public de distribution d'eau en Basse-Saxe, des travaux de réencépagement en Rhénanie-Palatinat et dans le Bade-Württemberg et l'amélioration des structures sylvicoles et du paysage naturel en Hesse (2 projets).

Les deux projets mixtes portent sur la construction d'une installation de réception et de séchage de semences en Basse Saxe et d'un entrepôt de semences dans le Schleswig-Holstein.

Parmi les 36 projets de commercialisation, qui représentent la somme globale de 38.639.183 DM, six projets concernent le secteur laitier pour 6.837.525 DM. Il s'agit de l'agrandissement: de laiteries à Herford (Rhénanie-du-Nord-Westphalie) et à Bad-Kissingen (Bavière) et de fromageries à Schönau, Simmerberg et Wigratzbad, Bavière (1 projet); la construction d'une laiterie à Marktredwitz (Bavière); la rationalisation d'une laiterie à Alsfeld (Hesse) et l'amélioration de la collecte du lait, avec installation de tanks à lait dans les exploitations, dans le Schleswig-Holstein.

La part la plus importante revient au secteur de la viande avec 16 projets, représentant 18.709.099 DM, pour la construction, l'agrandissement ou l'aménagement d'abattoirs et d'installations de commercialisation. Sept projets sont situés en Bavière, en particulier à Augsbourg (2 projets); quatre sont situés en Rhénanie-du-Nord-Westphalie, un cinquième portant sur la construction d'un centre de découpe et de distribution de viande à Dusseldorf; deux en Basse Saxe, un en Hesse et un dans le Bade-Württemberg.

L'unique projet du secteur fruits et légumes porte sur l'agrandissement d'un marché de fruits en gros à Haltingen (Bade-Würtemberg).

Parmi les dix projets du secteur vinicole, pour un montant de 9.655.559 DM neuf sont situés dans le Bade-Würtemberg et concernent l'agrandissement, la rationalisation ou la modernisation de caves coopératives et la construction de nouvelles caves à Brackenheim et à Erlenbach.

Le dixième projet se situe à Repperndorf, en Bavière, pour l'agrandissement de la cave coopérative locale.

Les trois projets "divers" concernent la construction d'un marché de fleurs en gros à Fribourg (Bade-Würtemberg), d'un entrepôt frigorifique pour viande de volaille à Wankendorf (Schleswig-Holstein), ainsi que des travaux de construction et investissements en machines dans une entreprise de transformation de pommes de terre à Munich (Bavière).

EN BELGIQUE

les travaux de voirie rurale ont bénéficié du concours le plus important avec 19 projets sur les 21 projets d'amélioration des structures de production (180.279.186 FB) et sur un total de 34 projets représentant la somme de 311.305.202 FB.

Il s'agit de travaux d'amélioration de la voirie agricole, d'adduction d'eau potable ou d'assainissement hydraulique dans les Provinces de Flandre occidentale, Flandre Orientale, Hainaut, Liège, Limbourg, Luxembourg et Namur.

Les deux projets restants concernent la construction d'un centre d'insémination artificielle pour porcs à Argenteau et d'une station provinciale de pédologie à Abée-Scry, tous deux dans la province de Liège. L'unique projet mixte porte sur l'agrandissement et la modernisation d'une exploitation de traitement de semences à Bruges (Fl. Occidentale).

Parmi les 12 projets de commercialisation, représentant 127.019.204 FB, deux projets concernent le secteur laitier: la rationalisation d'une laiterie à Moorslede (Flandre occidentale) et l'agrandissement d'une laiterie à Zonhoven (Prov. du Limbourg).

La part la plus importante revient au secteur de la viande avec 8 projets représentant 98.776.376 FB. Il s'agit de : d'une part, la création et, d'autre part, l'agrandissement et la modernisation d'un atelier de découpe de viande de porc, tous deux en Flandre occidentale; l'agrandissement d'une fabrique de jambons à Nieuwenrode (Brabant) et la modernisation d'un abattoir et d'un atelier de découpe à Wetteren (Fl. Orientale); l'extension d'une usine de charcuterie à Marche-en-Famenne (Lux.), la construction d'un abattoir et d'un atelier de découpe à Ciney (Prov. Namur), d'un complexe frigorifique de stockage de viande à Liège et d'un atelier de découpe de viandes et de préparation de viandes et de charcuterie à Soignies (Hainaut).

Les deux projets du secteur fruits et légumes portent sur l'agrandissement d'une criée à Schulen (Limbourg) et d'une exploitation de surgélation de légumes à Bavikhove (Fl. occidentale).

7

AU DANEMARK

Les dix projets sont des projets de commercialisation, représentant 38.892.853 Couronnes.

Six projets sont relatifs au secteur laitier pour un montant de 5.057.110 couronnes.

Quatre sont situés dans le Jutland et un en Fionie et portent sur l'agrandissement et la modernisation de laiteries ou de fromageries, le sixième concernant un dépôt et un atelier d'emballage de fromage à Vejle (Jutland).

Deux projets concernent le secteur de la viande pour 23.800.156 couronnes; l'agrandissement d'un abattoir de bovins à Bylderup Bov (Jutland) et la construction d'un centre d'abattage à Ringsted (Seeland). L'unique projet du secteur fruits et légumes porte sur la construction d'une féculerie de pommes de terre à Langholt (Jutland) et le dernier projet sur la construction d'une fabrique d'aliments pour animaux à Odense (Fionie).

EN FRANCE

parmi les 12 projets d'amélioration des structures de production (sur un total de 34) qui représentent la somme de 20.790.959 FF, deux concernent la voirie rurale avec l'aménagement des services ruraux dans le secteur des Boutières (Ardèche) et l'aménagement de la voirie dans le canton de St. Sernin-sur-Rance (Aveyron); trois concernent des travaux hydrauliques; assainissement du bassin du Fresquel, assainissement de la Limagne (aménagement hydraulique du Litroux (Puy-de-dôme) et assainissement et drainage dans la Haute-Vienne. Les sept projets restants sont des projets "divers": travaux de reboisement dans le département du Tarn ainsi que dans la zone montagneuse du Languedoc (Gard, Hérault, Pyrénées Orientales); de boisement de terres marginales dans le département du Finistère; de boisement, création de rideaux brise-vent et amélioration de pâturages dans les régions des plateaux de Mezenc (Haute-Loire); d'assainissement de terres, d'amélioration des cours d'eau, de pâturages, de reboisement et de réencépagement dans l'Aveyron; d'adduction d'eau potable dans les vallées de la Valoire et de la Galaure (Drôme); de protection des vignes contre le gel dans le vignoble de Chablis (Yonne).

L'unique projet mixte concerne des installations de réfrigération à la ferme en Basse-Normandie.

Sur les 21 projets de commercialisation, représentant 79.774.540 FF l'unique projet relatif au secteur laitier concerne l'extension d'un atelier de lait de consommation à l'Hermitage (Ille-et-Vilaine). Sept projets sont relatifs à la viande et représentent 31.014.564 FF.

Il s'agit de la construction et la modernisation d'abattoirs et d'usines de traitement de viande à Cherré (Sarthe) et à Evron (Mayenne); l'aménagement et l'extension d'usines de traitement de viandes à Peyrolles et à Pélissanne (Bouches-du-Rhône); la modernisation et l'extension d'installations de traitement de viandes à Bourg-en-Bresse (Ain); la construction d'une usine de traitement des sous-produits de la viande à Auch (Gers), d'un abattoir à Castres (Tarn), d'usines de préparation et de conditionnement de viande à Castres et à Rodez (Tarn, Aveyron) ainsi que l'aménagement de l'abattoir de Guingamp (Côtes-du-Nord).

Les deux projets relatifs aux fruits et légumes concernent l'aménagement d'une usine de conserve et de surgélation de légumes à Estrées (Somme) et la création d'une zone de conditionnement de légumes à la Gouesnière (Ille-et-Vilaine).

Les cinq projets relatifs au vin (représentant 8.067.695 FF) concernent la modernisation ou l'extension de 13 caves coopératives dans le Vaucluse, une dans le Var et une dans le Lot et la construction d'une cave de vinification à Espiens (Lot-et-Garonne).

Les autres projets (29.742.200 FF) concernent la construction; de silos de transit de céréales à Sallanches (Haute-Savoie), et à Frouard (Meurthe et Moselle) d'une glutennerie-amidonnerie à Bordeaux (Gironde) et d'une distillerie vinicole à Vauvert (Gard); l'extension d'une malterie à Nogent-sur-Seine (Aube) et l'extension et la modernisation d'une amidonnerie de maïs à Lestrem (Pas-de-Calais) et d'une féculerie de pommes de terre à Vecquemont (Somme).

EN IRLANDE

les 14 projets, qui représentent un montant de 2.757.581 £, concernent les structures de commercialisation.

Cinq projets sont relatifs au secteur laitier, pour un montant de 934.067 £. Il s'agit de l'extension d'installations: de traitement du lait dans une laiterie de Monaghan; de collecte, stockage et traitement du lait dans le Comté de Cavan; de fabrication et de stockage de fromage dans le Comté de Cork; de traitement du lait, avec rationalisation de la collecte dans la région de Mitchelstown (Comté de Cork), d'une crèmerie de Mallow (Comté de Cork) avec achat de l'équipement pour la collecte du lait en vrac.

Les quatre projets du secteur de la viande (représentant 1.110.651 £) concernent la construction d'un abattoir de porcs et d'une installation de traitement de viande de porc à Cappoquin (Comté de Waterford) et d'une installation pour la production de plats préparés à base de boeuf et de poissons dans le Comté de Tipperary; l'agrandissement et la modernisation d'abattoirs et l'installations de traitement de la viande à Dublin, Leixlip (Co. Kildare) et Midleton (Co. Cork) (1 projet), l'extension des installations de traitement de la viande à Rathkeale (Co. Limerick).

L'unique projet du secteur fruits et légumes concerne l'extension des installations de calibrage, stockage, et conditionnement de pommes dans le Comté de Waterford.

Les quatre projets restants concernent la construction: d'une installation de traitement des sous-produits animaux à Waterford; d'une usine de traitement du poisson dans le Comté de Galway et d'une autre dans le Comté de Donegal; d'installations de séchage et de stockage de céréales à Saucerstown (Co. Dublin).

EN ITALIE

compte 63 projets, pour un total de 17.548.624.440 Lit., dont 19 pour l'amélioration des structures de production représentant 5.468.467.955 Lit.

Il s'agit de projets divers: restructuration d'alpages, amélioration de pâturages ou travaux de boisements dans les provinces de Vercelli (2 projets) de Novara, de Campbasso et Isernia (1 projet) et de Rome; construction ou agrandissement d'aqueducs ruraux dans la commune de Forli et dans les provinces de Frosinone (5 projets), de Matera et de Novara, avec travaux d'électrification dans la province d'Arezzo; plantations de vignobles spécialisés dans les provinces d'Arezzo, Ascoli-Piceno, Bolzano et Sienne; divers travaux d'amélioration foncière et d'amélioration de l'élevage dans les provinces de Pérouse et de Terni (1 projet); construction d'un établissement de sélection de semences horticoles à Cesena (Forli) et d'un centre taurin à Maruzzo (Udine).

Les deux projets mixtes portent sur l'agrandissement d'une cave coopérative avec plantation de vignobles spécialisés dans la Province d'Alexandrie et la construction d'installations pour la production et le traitement du tabac dans la province de Pérouse.

Parmi les 42 projets de commercialisation, représentent 11.903.121.585 Lit trois concernent le secteur laitier pour un montant de 481.286.937 Lit., soit l'agrandissement ou la modernisation de laiteries à Trévise, Viterbe et Lodi.

Les quatre projets du secteur de la viande représentent un montant de 2.570.970.327 Lit.: la construction d'un marché aux bestiaux et d'un établissement frigorifique respectivement à Montichiari et à Ponteviso (Brescia); ainsi que d'un abattoir avec entrepôt frigorifique à Bolzano; l'agrandissement et la restructuration d'une installation de traitement de viande bovine et porcine à Modène.

Le secteur des fruits et légumes reçoit 1.599.225.551 Lit. pour 7 projets. Il s'agit de la construction ou l'agrandissement des centrales pour fruits et/ou légumes, à Bari, à Brindisi et dans les provinces de Trente et de Vérone; la construction dans la province de Caserte, et l'agrandissement, dans la province de Modène, d'installations de traitement de tomates; l'extension d'un établissement de traitement et de stockage des oignons dans la province de Parme.

Les 9 projets du secteur vinicole représentent la somme de 3.078.937.222 Lit: la construction, l'extension ou la modernisation de caves coopératives dans les

AU ROYAUME-UNI

sur un total de 25 projets, représentant 3.468.192 £, trois concernent l'amélioration des structures de production pour un montant de 349.832 £.

Il s'agit de travaux hydrauliques dans le Cambridgeshire et le Comté de Salop et l'extension d'une station de vulgarisation technique agricole à Stoneleigh (Warwickshire).

Sur les 22 projets de commercialisation (représentant 3.118.360 £) la plus grande part revient au secteur laitier avec 1.698.328 £ pour 9 projets.

Il s'agit de la construction, l'extension, la modernisation ou la rationalisation de laiteries à Ballymena (Co. Antrim), à Durham, à Newcastle, à Bridgend (Co. Glamorgan) à Middlesbrough (Cleveland) avec la conversion d'une laiterie en unité de conditionnement en cartons à Darlington (1 projet); l'équipement d'un complexe laitier à Aberdeen; la construction d'un laboratoire central pour le lait à Belfast et l'extension d'une fromagerie à Campbeltown (Argyll).

Sept projets concernent le secteur de la viande pour 991.861 £.

Il s'agit de : la construction d'un hall d'abattage et de locaux de transformation dans une usine de traitement de viandes à Enniskillen (Co. Fermanagh); l'installation d'équipements de désossage et de congélation de boeuf à Manchester et de surgélation dans une usine de traitement de poulets à Southport (Lancashire); l'agrandissement, l'amélioration ou la modernisation d'un abattoir et d'un atelier de traitement de viande à Craigavon (Irlande du Nord) d'une fabrique de produits à base de viande et de salades préemballées à Durham, de deux fabriques de produits à base de viande de porc à Ballymoney et à Ahogill, Comté de Antrim (1 projet), d'installations d'abattage, de traitement et de congélation de viande dans une fabrique de Lockerbie (Dumfriesshire).

L'unique projet du secteur fruits et légumes porte sur la construction d'un entrepôt frigorifique pour fruits et légumes à Doncaster (Yorkshire).

Cinq autres projets de commercialisation portent sur des actions diverses, pour un montant de 295.121 £: la construction d'une usine de préparation de semences dans le Hampshire et d'un centre de recherche sur les semences dans le Comté d'Essex; l'extension d'un silo de céréales dans le comté de Fife, d'une unité de séchage de fourrage dans le Devon et d'une installation de séchage et de stockage de céréales dans le North Humberside.